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Papež: Evangelizace
není podnikatelská
činnost ani kariérní
postup

„Evangelizace má tři
charakteristické rysy, totiž
zvěstování, službu a nezištnost“
– kázal papež František v kapli
Domu sv. Marty při ranní mši z
dnešní liturgické památky
svatého Barnabáše, apoštola.

12.06.2018

Papež komentoval jak první
liturgické čtení, které popisuje šíření



evangelia v Antiochii, kde se
Ježíšovým učedníkům ponejprv
začalo říkat »křesťané« (Sk 11,21b-26;
13,1-3), tak i dnešní, Matoušovo
evangelium (Mt 10,7-13), ve kterém
Pán posílá své apoštoly hlásat, že se
přiblížilo Boží království, uzdravovat
nemocné, konat exorcismy a
zadarmo dávat, co zadarmo dostali.

„Protagonistou zvěstování – řekl
Petrův nástupce – je Duch svatý. Není
to však pouhé kázání či sdělování
idejí, nýbrž dynamické hnutí, jež
mění srdce působením Ducha.
Existují dobře vyhotovené, dokonalé
pastorační plány – podotkl papež -
které však nejsou nástrojem
evangelizace, protože jsou jednoduše
samoúčelné a neschopné měnit
srdce.“

„Podnikatelský přístup není to, co od
nás žádá Pán, tedy abychom si
počínali podnikatelsky. Nikoli, nýbrž
spolu s Duchem svatým. To je odvaha.



Opravdu odvážná evangelizace se
nezakládá na lidské umíněnosti,
nikoli. Duch nám dává odvahu a vede
tě vpřed.“

Druhým rysem evangelizace je
služba, pokračoval papež. A týká se
drobností. Pomýlená je tudíž
domněnka, podle níž služba
nastupuje po té, co se udělá kariéra,
ať už v církvi či ve společnosti.
„Kariérismus v církvi – dodal – je
znamením nevědomosti toho, co je to
evagenlizace. Ten, kdo dává příkazy,
má být tím, kdo slouží.“

„Můžeme hlásat dobré věci, ale bez
služby není zvěsti. Zdá se, že ano, ale
není. Duch svatý tě totiž nejenom vede
ke hlásání Pánových pravd a Pánova
života, ale vede tě také k bratřím a
sestrám, abys jim sloužil. Služba, i v
drobnostech. Je ohavné, vyskytnou-li
se evangelizátoři, kteří si nechávají
sloužit a žijí proto, aby si nechali



sloužit. To je ohavné, jako nějaká
knížata evangelizace.“

Třetím rysem evangelizace je
nezištnost, protože nikdo se nemůže
vykoupit vlastními zásluhami – řekl
dále Svatý otec. „Zadarmo jste
dostali, zadarmo dávejte“ (Mt 10,8).

„Všichni jsme spaseni zadarmo
Ježíšem Kristem a máme tudíž
zadarmo dávat. Ti kdo evangelizují v
pastoraci, se to musí naučit. Jejich
život musí být nezištný, má sloužit,
zvěstovat a být nesen Duchem. Jejich
vlastní nouze je nutí otevírat se
Duchu.“

Kázal papež František dnes ráno v
kapli Domu sv. Marty.
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